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Protokół Nr XXV/2008
R a d y  G m i n y

w Sitnie
z dnia 29 października 2008 roku

Porządek obrad:
1. Otwarcie obrad sesji.
2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad.
3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.
4. Zmiany w budżecie Gminy Sitno na 2008 r. (akcyza).
5. Dyskusja na temat organizacji gospodarki wodno-ściekowej, nieczystości stałych, 

instytucji kultury i oświaty.
6. Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi.
7. Sprawy różne.
8. Podjęcie uchwał:

- w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Sitno
- w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia LGD „Ziemia Zamojska” 

9. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
10.Zamknięcie obrad sesji.

Radni obecni: 

1. Adamczuk Małgorzata
2. Brzozowski Janusz
3. Juszczak Andrzej
4. Kozak Leszek
5. Łuczyszyn Lucjan
6. Mazurek Janusz
7. Mazurek Jerzy
8. Monastryski Ryszard
9. Niedźwiedź Zygmunt
10.Szajnoga Marek
11.Tukiendorf Edward
12.Wrotniak Mieczysław

Radni nieobecni: 

1. Gazda Antoni
2. Karski Aleksander
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Ad 1
Otwarcie obrad sesji

         Otwarcia  obrad  XXV Sesji  Rady  Gminy  w  bieżącej  kadencji  dokonał 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Edward Tukiendorf.
Przewodniczący powitał Radnych a także gości zaproszonych: Wójta Gminy Sitno 
Pana Kajetana Protasa, Sekretarza Gminy Pana Mariana Bernata, Skarbnika Gminy 
Panią Jolantę Hryciuk, Kierownika ZWiUTG Pana Andrzeja Kicińskiego, Główną 
Księgową  ZWiUTG  Panią  Marzenę  Ternes,  sołtysa  Jarosławca  Górnego  Pana 
Eugeniusza Grelę, Przewodniczącego Rady Osiedla Jarosławiec Pana Marka Biłanta, 
Kierownika  Posterunku  Policji  w  Sitnie  Pana  Tadeusza  Kuszmiruka,  Główną 
Księgową Oświaty Panią Bożenę Gasik oraz dyrektorów szkół z terenu Gminy Sitno. 
Obrady rozpoczęły się o godz. 12°° i trwały do godz. 17°°.

Ad 2
Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad

       Przewodniczący  Rady  Gminy Pan  Edward  Tukiendorf  na  podstawie  listy 
obecności  stwierdził,  że  w  obradach  sesji  uczestniczy  13  Radnych,  co  stanowi 
niezbędne quorum do podejmowania prawomocnych uchwał.
Następnie  Przewodniczący  przedstawił  proponowany  porządek  proponując 
jednocześnie, by w pkt. 5 dyskusję zacząć od oświaty.
Państwo  Radni  nie  wnosili  uwag  do  przedstawionego  porządku  obrad  i  przyjęli 
go jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

Ad. 3
Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków

       Przewodniczący Rady Gminy zaproponował,  by  w skład Komisji  Uchwał 
i  Wniosków  weszli  Radni:  Lucjan  Łuczyszyn,  Mieczysław  Wrotniak  i  Jerzy 
Mazurek.
Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji  i  zostali powołani do jej 
składu jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

Ad. 4
Zmiany w budżecie Gminy Sitno na 2008 r.

  
Projekt  Uchwały  Nr  XXV/149/08  w  sprawie  zmian  w  budżecie  Gminy  Sitno 
przedstawiła Skarbnik Gminy Pani Jolanta Hryciuk.
Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  o  dyskusję  i  zadawanie  pytań  w  sprawie 
zmian w budżecie.
W związku z tym, że nikt nie zadawał pytań przystąpiono do realizacji następnego 
punktu porządku obrad.
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Ad. 5
Dyskusja na temat organizacji gospodarki wodno-ściekowej, nieczystości 

stałych, instytucji kultury i oświaty

Na wstępie głos zabrał Wójt Gminy Sitno Pan dr inż. Kajetan Protas przedstawiając 
braki finansowe w oświacie.
Łącznie brakuje ok. 286.000,-zł w tym na płace ponad 200.000,-zł. Pozostałe braki 
dotyczą m.in. Funduszu Pracy, wydatków bieżących i energii elektrycznej.
Na szkoły podstawowe brakuje 141.000,-zł a na gimnazja 146.000,-zł.
Braki finansowe w poszczególnych szkołach przedstawiają się następująco:
– S.P. Cześniki – 39.000,-zł
– S.P. Horyszów Polski – 20.000,-zł
– S.P. Jarosławiec – 0 zł
– S.P. Kolonia Sitno - 65.000,-zł
– S.P. Sitno – 16.500,-zł
– Gimnazjum Jarosławiec – 69.000,-zł
– Gimnazjum Sitno – 76.000,-zł.  
Na tym Pan Wójt zakończył wypowiedź.
Pani  Bożena  Gasik  wyjaśniła,  że  większość  braków  wynika  z  podwyżek 
wynagrodzeń (12,2 %).
Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zabieranie głosu przez dyrektorów szkół.
Dyrektor S.P. w Sitnie Pan Tomasz Małek wyjaśnił, że jego szkole brakuje 16.500,-zł 
na  dodatki  wiejskie  i  mieszkaniowe,  wynagrodzenia  i  Fundusz  Pracy.  Braki 
finansowe wynikają z nieuwzględnienia w budżecie podwyżek wynagrodzeń.
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że prawdopodobnie podobna sytuacja jest 
w innych szkołach,  ale szkoda że wynika to w trakcie roku budżetowego. Pewne 
środki w budżecie można było przewidzieć.
Pan Andrzej  Juszczak zauważył,  że  skoro źle  zaplanowano środki  w budżecie  to 
dlaczego jedna szkoła zmieściła się w wydatkach a pozostałe nie.
Dyrektor  S.P.  w  Jarosławcu  Pani  Agnieszka  Herc  wyjaśniła,  że  jej  szkole  nie 
zabrakło  środków  finansowych  jedynie  ze  względu  na  zwolnienia  lekarskie 
nauczycieli i w wyniku tego przesunięcia z nauczyciela dyplomowanego na stażystę.
Pan Janusz  Brzozowski  stwierdził,  że  subwencja  oświatowa pokrywa wydatki  na 
wynagrodzenia więc jak z racji podwyżki w szkole może zabraknąć 70.000,-zł.
Pan  Sekretarz  wyjaśnił,  że  nie  były  planowane  podwyżki,  ale  Rada  na  ten  cel 
przekazała szkołom 150.000,-zł. Jeden dyrektor ma zadłużenie a drugi nie ma. Jest 
ogromna  różnica  w  wynagrodzeniu  nauczyciela  dyplomowanego  a  stażysty.  Nie 
można podchodzić do tego tak, że Rada zawsze dołoży brakujące środki. W ubiegłym 
roku sytuacja finansowa gminy była dobra, a w tej chwili jest bardzo zła. W tym roku 
w końcu pozakładano odrębne rachunki szkołom. Po podliczeniu na oświatę na 2009 
r. potrzeba 7.800.000,-zł. Subwencja nie wystarcza na wynagrodzenia i  pochodne. 
Środków nie wystarczy jeżeli nauczyciel uczy 7 uczniów. Nie ma co liczyć na środki 
zewnętrzne.
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Subwencja  powinna  wystarczyć  przynajmniej  na  wynagrodzenia  i  pochodne. 
Dyrektorzy powinni podpowiedzieć co zrobić, żeby koszty były jak najniższe.
Na tym Pan Sekretarz zakończyły wypowiedź.
Dyrektor Gimnazjum w Sitnie Pan Szczepan Jabłoński wyjaśnił, że bilans ujemny 
w jego szkole wynikł z podwyżki wynagrodzeń ale także z odprawy emerytalnej, 
urlopu  na  poratowanie  zdrowia  i  podwyżki  cen  energii  elektrycznej.  Brakuje  też 
środków na wydatki rzeczowe. Zatrudnianie stażystów na zastępstwo skutkowałoby 
w subwencji oświatowej na 2009 r. i jak wróci nauczyciel dyplomowany to środków 
zabraknie. To że szkoły mają oddzielne rachunki nie znaczy, że tych środków jest 
więcej. Dyrektorów szkół też obowiązują przepisy prawne.
Następnie głos zabrał Pan Janusz Brzozowski stwierdzając, że należałoby powiedzieć 
ile środków brakuje w szkole w Kornelówce. Ponadto Radni nie są przygotowani do 
takiej  dyskusji  ponieważ  nie  otrzymali  wcześniej  informacji,  że  na  sesji  będą 
dyrektorzy  szkół.  Gmina  ma  urzędników,  którzy  dobrze  zarabiają,  i  to  oni 
przedstawiają propozycje do budżetu. Rada nic nie zmniejszyła zaplanowanych na 
oświatę  środków  a  teraz  brakuje  300.000,-zł.  Takie  sytuacje  jak  podwyżki 
wynagrodzeń, energii czy inflację trzeba przewidzieć.
Dyrektor szkoły w Kornelówce Pani Teresa Twardziszewska wyjaśniła, że prowadzi 
zespół szkół – publiczną szkołę podstawową (27 uczniów) i niepubliczne przedszkole 
(21  uczniów).  Subwencja  jest  przekazywana  zgodnie  z  uchwałą  Rady  Gminy 
i wystarcza ona na wynagrodzenia.
Pan Andrzej Juszczak zapytał czy szkoła ma oddzielne konto bankowe.
Pani Twardziszewska wyjaśniła, że tak.
Pan Sekretarz dodał,  że  będzie przesunięcie  środków – 45.000,-zł  na przedszkole 
i 83.000,-zł na szkołę podstawową. Inne szkoły przy takiej subwencji nie mają szans 
na funkcjonowanie przy zachowaniu Karty Nauczyciela.
Od  listopada  w Kornelówce  będzie  się  mieściło  biuro  Lokalnej  Grupy  Działania 
i będzie z tego tytułu czynsz.
Pan Janusz Brzozowski zapytał jaka jest propozycja Urzędu Gminy na rozwiązanie 
problemów finansowych w oświacie.
Pan Sekretarz stwierdził, że wspominano wcześniej, że na oświatę brakuje środków.
Trzeba też spojrzeć na wyniki nauczania.
Na terenie województwa lubelskiego jest tylko 17 szkół stowarzyszeniowych.
Obiekty szkolne muszą być utrzymane, ale przy takim budżecie na 2009 r. gmina nie 
będzie w stanie ruszyć z inwestycjami.
Na oddziały przedszkolne zaplanowano 322.000,-zł ale jak by to poprowadzić przez 
stowarzyszenie, to za te środki poprowadzono by i przedszkola i sześciolatków.
Pewne  oszczędności  są  też  z  uwagi  na  to,  że  w  referacie  oświaty  nie  ma 
zatrudnionego kierownika.
Dyrektorzy szkół nie mogą mówić w środowisku lokalnym, że samorząd likwiduje 
szkoły,  tylko  szuka  oszczędności.  W  gminie  Sitno  jest  chyba  największa  liczba 
nauczycieli  dyplomowanych  w powiecie  zamojskim.  Trzeba  starać  się  zatrudniać 
nauczycieli stażystów.
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Przewodniczący  Rady  Gminy  stwierdził,  że  gmina  Sitno  przeznacza  chyba 
największe środki na oświatę w powiecie. W bieżącym roku do oświaty dołożono 1,5 
mln.  złotych.  Budżet  jest  już tak naciągnięty że nie da się rady więcej  dokładać. 
Gmina nie pozyskuje żadnych środków zewnętrznych a dochody spadają.
Pan Janusz Brzozowski zaproponował, by Pan Wójt wyszedł z propozycją rozwiązań 
w oświacie a Rada Gminy te propozycje przedyskutuje.
Przewodniczący  Rady  Gminy  zauważył,  że  gmina  nie  dokłada  już  do  szkoły 
w Kornelówce.
Pan Sekretarz dodał, że w ubiegłym roku subwencja na tą szkołę wynosiła 28.000,-zł 
miesięcznie a w tym roku tylko 18.000,-zł miesięcznie.
Pan Wójt  stwierdził,  że  na  pewno najlepiej  byłoby zmienić  układ  organizacyjny, 
ale musi być życzliwość i chęć mieszkańców, dyrektorów i nauczycieli.
Jeżeli w 2009 r. będą 25 % podwyżki wynagrodzeń dla nauczycieli to przy obecnej 
subwencji gmina będzie musiała dołożyć 2,4 mln. zł.
Dlatego  trzeba  iść  w  kierunku  szkół  stowarzyszeniowych.  Taka  szkoła  działa 
w Kornelówce i to samo jest przed innymi szkołami.
Przewodniczący  Rady  Gminy  dodał,  że  za  kilka  lat  może  całego  budżetu  nie 
wystarczyć na oświatę. Teraz jest czas na rozpoczęcie rozmów z mieszkańcami.
Natomiast teraz trzeba rozwiązać problem braku 270.000,-zł w oświacie.
Pan Wójt stwierdził, że propozycje będą przedstawione na sesję 14 listopada. Może 
niektóre  zobowiązania  przesunie  się  na  styczeń  2009  r..  To  dyrektorzy  powinni 
zaproponować swoje stanowisko gdyż to oni byli gospodarzami rachunków i na nich 
ciąży odpowiedzialność.
Dyrektor  Szkoły Podstawowej  w Jarosławcu Pani  Agnieszka Herc stwierdziła,  że 
zgadza się iż brakuje środków, dyrektorzy oszczędzają gdzie można, tylko nie mają 
oni wpływu na awanse zawodowe i płace nauczycieli. Jeżeli nauczyciel nie będzie 
miał możliwości awansu to odrobi staż i pójdzie dalej.
Pan Sekretarz stwierdził, że za 3 lata będzie tylko 190 gimnazjalistów i 1 szkoła.
W kuratorium Oświaty  pracują  koledzy  nauczycieli  i  dyrektorów i  taka  kontrola 
Kuratorium  nie  jest  bezstronna.  Dlatego  szkoły  musi  kontrolować  samorząd 
a dyrektorzy mówią rodzicom, że samorząd likwiduje szkoły.
Pani  Małgorzata  Siedlecka  stwierdziła,  że  też  nie  jest  przygotowana  do  tego,  że 
usłyszy zarzuty o niegospodarności czy złej pracy. Dyrektorzy starają się oszczędzać 
na  wszystkim.  Dziś  przekonuje  się  do  szkoły  stowarzyszeniowej  jak  szkoła 
w Kornelówce funkcjonuje dopiero 2 miesiące. 
Przewodniczący  Rady  Gminy  stwierdził,  że  nie  można  mówić  że  się  jest 
nieprzygotowanym gdyż to od dyrektorów wpłynęły wnioski o dodatkowe środki.
Pani Sedlecka wyjaśniła, że jej zdaniem są to dwie odrębne sprawy – braki finansowe 
i sąd nad dyrektorami.
Pan Sekretarz stwierdził, że dyrektorzy dalej nie czują się kierownikami jednostek. 
Dyrektorzy powinni wiedzieć w każdej chwili  ile im brakuje środków. Dzisiejsza 
dyskusja wynikła z  pism dyrektorów. Te braki  były wcześniej  przedstawione,  ale 
samorząd liczył na to, że pod koniec roku te środki się znajdą.
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Dyrektor Szkoły Podstawowej w Horyszowie Polskim Pan Dariusz Bryk zauważył, 
że w budżecie na 2008 r. zaznaczono iż nie planuje się podwyżek i wzrostu płac więc 
o  tym było  już  wiadomo w ubiegłym roku.  Dziś  mówi  się  o  tym,  że  do  szkoły 
w Kornelówce się nie dokłada  - ale w tej szkole potrzeba 3 lat żeby się zwróciły 
odprawy  dla  nauczycieli.  Za  trzy  lata  w  szkole  w  Horyszowie  Polskim  będzie 
70 uczniów gdyż jest wzrost demograficzny.
Przewodniczący Rady Gminy zapytał,  czy dyrektor widzi  możliwość, żeby gmina 
dokładała do oświaty nie więcej niż 1 mln. złotych. Trzeba się zastanowić co jest 
lepsze – niższe zarobki czy likwidacja szkoły.
Pan  Szczepan  Jabłoński  zauważył,  że  stażyści  odchodzą  z  pracy  jeżeli  ktoś  im 
zaproponuje  lepsze  warunki  finansowe.  Nie  można  co  roku  eksperymentować 
z  nowymi nauczycielami.  Na poziomie przeciętności  można pracować całe  życie, 
ale  nauczyciele  najlepsi  uciekają  do  najlepszych  szkół.  270.000,-zł  braków 
finansowych  w  skali  całego  budżetu  oświaty  to  jest  3,8  %  a  same  podwyżki 
wynagrodzeń wyniosły 20 %.
Przewodniczący  Rady  Gminy  stwierdził,  że  dla  samorządu  jest  istotne  to,  jak 
zmniejszyć deficyt w oświacie.
Pan  Sekretarz  dodał,  że  samorząd  nie  ma  wyjścia  i  na  sesji  14  listopada  będą 
zaproponowane drastyczne propozycje w zakresie oświaty.
Pan  Andrzej  Juszczak  zauważył,  że  ciągle  mówi  się  o  braku  środków  ale  nie 
przedstawia się żadnych propozycji.
Pan  Sekretarz  wyjaśnił,  że  do  likwidacji  szkoły  potrzebna  jest  najpierw uchwała 
o zamiarze likwidacji i zgoda rodziców – do tego trzeba się przygotować.
Pan Juszczak zapytał  jaka jest  propozycja Urzędu Gminy w zakresie brakujących 
środków w oświacie.
Pan  Sekretarz  stwierdził,  że  w  bieżącym  roku  i  tak  trzeba  dołożyć  brakujących 
środków ale na przyszły rok trzeba wprowadzić zmianę organizacji szkół. Ten temat 
trzeba przewidzieć w prowizorium na 2009 r.
Pan Bogdan Pawlicha zaproponował,  by Skarbnik Gminy przedstawił  możliwości 
źródeł sfinansowania deficytu w oświacie.
Pan  Wójt  stwierdził,  że  to  dyrektorzy  powinni  powiedzieć  dlaczego  zabrakło 
środków. Największe środki idą na sprawy osobowe – wynagrodzenia i pochodne.
Pan Sekretarz dodał, że nie można mówić iż Stowarzyszenie chce przejąć szkoły – 
może być zatrudniony menadżer lub osoba fizyczna do prowadzenia szkoły. Musi 
być lider lokalny.
Pani  Teresa  Twardziszewska  stwierdziła,  że  Radni,  Wójt  i  Sekretarz  są  bardzo 
przychylni do stowarzyszenia a w innych gminach jest inaczej – jest wojna między 
rodzicami  a  gminą.  W  gminie  Sitno  jest  przychylność  władz  samorządowych 
i to trzeba docenić.
Na  tym  zakończono  dyskusję  dotyczącą  oświaty  i  przystąpiono  do  dyskusji  nad 
gospodarką wodno-ściekową.
Pan Wójt przedstawił sytuację kadrowo-sprzętową Gospodarstwa Pomocniczego oraz 
propozycje w zakresie reorganizacji tego zakładu.
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Proponuje się dalsze funkcjonowanie Gospodarstwa jako jednostki budżetowej.
Gospodarką  nieczystościami  stałymi  zajmie  się  firma  Eko-Mega  lub  firma  PGK. 
Propozycja opłaty miesięcznej – od 17 złotych za rodzinę.
Pan Ryszard Monastyrski zauważył, że powinno się płacić za wywóz pojemnika a nie 
miesięcznie, gdyż np. jedna osoba będzie taki pojemnik napełniać kilka miesięcy.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że gmina nie będzie stroną w umowach – będą one zawierane 
między mieszkańcami a firmą. Gmina nie będzie już dopłacać do śmieci.
Pan Jerzy Mazurek zapytał jak będzie rozwiązana sprawa śmietników na cmentarzu. 
Ponadto Pan Mazurek zwrócił uwagę, że gmina nie powinna też dopłacać do wody.
Natomiast Gospodarstwo pomocnicze powinno w ramach reklamacji przełożyć cały 
chodnik w Cześnikach. Mieszkańcy mówią, że pracownicy Gospodarstwa sprzedali 
cement i dlatego tak ten chodnik wyszedł.
Pan Andrzej Kiciński stwierdził, że ten chodnik był robiony na nasypie a dodatkowo 
przejechał po nim tir z burakami cukrowymi. Jeżeli chodzi o śmieci, to w gminie 
Zamość PGK zawarł umowy z sołtysami na zawieranie umów z mieszkańcami. Koszt 
pojemnika  120  litrowego  wynosi  8,-zł  miesięcznie.  Raz  na  kwartał  mieszkańcy 
dostają worki na butelki. Jeżeli chodzi o funkcjonowanie wodociągu, to w bieżącym 
roku było 14 awarii. Trzy hydrofornie trzeba ogrzewać. Gospodarstwo Pomocnicze 
powinno być do porządkowania przystanków, budowy chodników.
Pan Marek Szajnoga zapytał  od kiedy nastąpi  likwidacja  kontenerów i  co będzie 
z dotacją do wody.
Pan Sekretarz wyjaśnił,  że kontenery zostaną zlikwidowane od 1 stycznia 2009 r. 
a dotacji do wody nie będzie – zostanie tylko ustalona przez Radę Gminy cena wody.
Pracownicy  Gospodarstwa  Pomocniczego  od  1  stycznia  staną  się  pracownikami 
jednostki  gminy (chcemy uniknąć odpraw).  Dochody z  tytułu wody będą szły do 
budżetu gminy.
Pan Janusz Brzozowski zauważył, że rolnicy mogą zrezygnować z wodociągu jezeli 
woda będzie kosztować np. 3,60 zł.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że to Rada ustali cenę wody.
Przewodniczący Rady Gminy zapytał  co będzie  w przypadku,  gdy zlikwiduje  się 
kontenery a one. np. za dwa lata będą znowu potrzebne.
Pan  Sekretarz  poinformował,  że  gmina  musi  wskazać  mieszkańcom  miejsce  na 
śmieci wielkogabarytowe.
Pan  Bogdan  Pawlicha  zaproponował,  by  zorganizować  zebrania  z  mieszkańcami 
i te informacje im przekazać.
Ponadto  Pan  Pawlicha  zapytał  o  sprawę  kursowania  autobusów  do  Cześnik 
i sprawę dowożenia dzieci.
Pan Sekretarz  wyjaśnił,  że  gmina chce  zagospodarować swój  autobus  –  wozi  się 
dzieci i osoby dorosłe. Jeżeli MZK zawiesi kursy to zorganizuje się busy.
Pan  Jerzy  Mazurek  zapytał  jakie  będą  koszty  dowożenia  organizowanego  przez 
gminę.
Pan  Leszek  Kozak  dodał,  że  należy  zorganizować  też  komunikację  przez 
Kornelówkę.
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Pan  Janusz  Brzozowski  zauważył,  że  obecnie  dyskutuje  się  temat  Gospodarstwa 
Pomocniczego a nie dowożenia.
Trzeba się zastanowić dlaczego gmina ma dotować wodę dla części mieszkańców.
Jeżeli ma być dotacja to dla wszystkich mieszkańców gminy.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że od stycznia nie będzie żadnej dotacji tylko Rada Gminy 
ustali ile mieszkańcy mają płacić za wodę.
Pan Mieczysław Wrotniak zapytał kto będzie płacił np. za wodę do gaszenia pożarów 
czy za wycieki podczas awarii wodociągów.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że od 1 stycznia gmina będzie obciążała za wodę m.in. straż 
pożarną i szkoły.
Pan Ryszard Monastyrski zapytał kto będzie płacił opłatę za pobór wody.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że gmina. Ponadto Pan Sekretarz zwrócił się do kierownika 
gospodarstwa pomocniczego,  by wyliczył  na koniec roku wszystkie zobowiązania 
i należności.
Następnie Pan Zygmunt Niedźwiedź zapytał o temat instytucji kultury.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że gmina musi powołać bibliotekę publiczną, dlatego na sesji 
14 listopada będzie przedstawiona odpowiednia uchwała.
Ponadto  Pan  Sekretarz  zwrócił  uwagę,  że  Urząd  Gminy  nie  zdoła  przekazać 
wszystkich materiałów w terminie 7 dni przed następną sesją.
Pan Andrzej Juszczak zapytał co będzie z pracownikami po likwidacji gospodarstwa 
pomocniczego.
Pan Bogdan Pawlicha zapytał o sprawę odzyskania podatku VAT za ciągnik.
Pan  Sekretarz  wyjaśnił,  że  tego  podatku  nie  można  odzyskać  gdyż  ciągnik  był 
kupiony z kredytu.
Przewodniczący  Rady  Gminy  poinformował,  że  na  następnej  sesji  będą 
przedstawione uchwały w sprawie likwidacji gospodarstwa pomocniczego, założenia 
nowej jednostki, założenia biblioteki publicznej oraz uchwały podatkowe.
Pan  Sekretarz  poinformował,  że  w  prowizorium przyjęto  cenę  żyta  na  poziomie 
ubiegłego roku.
Pan  Marek  Szajnoga  stwierdził,  że  wszystkim  chyba  jest  znana  trudna  sytuacja 
w rolnictwie.
Pan  Bogdan  Pawlicha  zwrócił  uwagę,  że  podatek  drogowy  w  gminie  Sitno  jest 
wyższy niż w dużych miastach.
Pan Janusz Brzozowski stwierdził, że należałoby podjąć uchwałę dotyczącą bardzo 
trudnej sytuacji w rolnictwie.
Natomiast jak obniży się podatki to gmina otrzyma niższą subwencję.
Przewodniczący  Rady  Gminy  zauważył,  że  wysyłano  już  pisma  do  Premiera, 
Ministra Rolnictwa – ale nie otrzymano nawet żadnej odpowiedzi.
Na tym zakończono realizację bieżącego punktu porządku obrad.
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Ad. 6
Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi

Ad. 7
Sprawy różne

Pan  Janusz  Brzozowski  poruszył  temat  przeprowadzonej  ankiety  dotyczącej  ulic 
w Jarosławcu, pytając dlaczego tak wysoko postawiono wymagania odnośnie liczby 
głosów oraz dlaczego sołtys nie dotarł z ankietą do 180 mieszkańców. Do ważności 
ankiety zabrakło 12 głosów.
Ponadto  Pan  Brzozowski  zapytał  dlaczego  Radni  z  Jarosławca  nie  otrzymali 
informacji  nt.  planowanego  w  tej  miejscowości  skrzyżowania.  Informacja  taka 
została  umieszczona  na  stronie  internetowej  gminy  a  mieszkańcy  nic  o  tym  nie 
wiedzieli. 
Pan Sekretarz stwierdził, że nikt się nie zgodził na taki przebieg skrzyżowania.
Natomiast  jeżeli  chodzi  o  sprawę  ankiety,  to  ponad  100  osób  w  Jarosławcu 
jest wymeldowanych. Być może również Radca Prawny wprowadził  Radę w błąd 
przy opracowywaniu uchwały.
W myśl statutu gminy trzeba napisać wniosek o przeprowadzenie nowych konsultacji 
ze zwykłą większością głosów. Tylko trzeba się liczyć z tym, że mieszkańcy będą 
chcieli zwrotu kosztów wymiany dowodów osobistych i prawa jazdy.
Pan  Marek  Biłant  wyjaśnił,  że  większość  mieszkańców Osiedla  Jarosławiec  była 
przeciwna  wprowadzaniu  nazw  ulic  gdyż  musieliby  wymieniać  wszystkie 
dokumenty.  Lepszym  rozwiązaniem  byłoby  postawienie  tablicy  informacyjnej 
z numerami posesji.
Pan Janusz  Brzozowski  stwierdził,  że  Sekretarz  sam sobie  zaprzecza,  gdyż skoro 
100 osób jest wymeldowanych to powinni oni być odjęci od liczby mieszkańców 
i w takim razie ankieta jest ważna.
Przewodniczący  Rady  Gminy  dodał,  że  podobno  część  mieszkańców  nie  oddała 
ankiet.
Pan  Brzozowski  stwierdził,  że  chodzi  mu  o  rozwiązanie  sytuacji  gdy  trzy  różne 
rodziny mieszkają pod jednym numerem.
Pan  Wójt  zauważył,  że  chodziła  od  drzwi  do  drzwi  pewna  grupa  inicjatywna 
namawiająca do ulic.
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że numeracja jest bardzo ważną sprawą, ale 
większość mieszkańców Osiedla opowiedziała się przeciw ulicom.
Jeżeli chodzi natomiast o sprawę błędnych zameldowań to część winy leży po stronie 
urzędników a część po stronie mieszkańców.
Pan Brzozowski stwierdził, że to nie Rada Gminy jest od wyjaśniania kto zawinił 
w tej sprawie. Wstyd, że ta sprawa ciągnie się tak długo.
Natomiast nie wyjaśniono jeszcze sprawy informacji nt. planowanego skrzyżowania 
w Jarosławcu.
Pan  Sekretarz  stwierdził,  że  temat  ten  zostanie  wyjaśniony  i  przedstawiony 
na następnej sesji.
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Następnie  Pan  Wójt  poruszył  sprawę  przeciekającego  dachu  na  budynku  szkoły 
w Stanisławce – koszt wymiany pokrycia to ok. 10.000,-zł.
Zadanie wykonane byłoby w tym roku a zapłacone w styczniu 2009 r.
Państwo Radni zgodzili się z ww. propozycją jednogłośnie w głosowaniu jawnym.
Następnie  Pan  Wójt  poinformował  o  propozycji  zgłoszenia  do  dofinansowania 
z Ministerstwa Infrastruktury drogi w Jarosławcu.
Na województwo lubelskie zarezerwowana jest kwota ok. 60 mln. złotych.
Gmina może złożyć jeden wniosek o wartości do 3 mln. złotych.
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że jeżeli ta droga ma największe szanse na 
dofinansowanie to należy ją zgłosić.
Pan Sekretarz wyjaśnił,  że ta droga ma największe szanse gdyż znajduje się przy 
drodze krajowej. Dofinansowanie może wynieść 50 %.
Następnie  Pan  Wójt  przedstawił  realizację  spraw  gospodarczych,  inwestycyjnych 
i kulturalnych.
Pan  Leszek  Kozak  zwrócił  się  z  wnioskiem  o  wykoszenie  przed  zimą  drogi 
Kornelówka Chabrosówka.
Pan Marek Szajnoga zwrócił uwagę na zanieczyszczenie nowej drogi w Jarosławcu 
Reformie oraz na potrzebę przekopania dwóch mostów (przepustów).
Pan  Janusz  Brzozowski  zapytał  o  sprawę  projektu  parkingu  przy  kościele 
w Jarosławcu a także o odpowiedź na pismo wspólnoty w Jarosławcu.
Pan Wójt wyjaśnił, że na razie nie ma odpowiedzi z GDDKiA w sprawie parkingu, 
natomiast odpowiedź dla wspólnoty została wysłana.
Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał pismo Policji w Sitnie w sprawie 
przyznania środków na zakup paliwa (pismo w załączeniu).
Pan Tadeusz Kuszmiruk dodał, że bardzo dużo paliwa traci się na doprowadzenie do 
sądu czy prokuratury.
Pan Wójt stwierdził, że możliwości finansowe gminy są wyczerpane i można na ten 
cel przeznaczyć maksymalnie 1000,-zł.
Przewodniczący Rady Gminy zapytał kto jest za propozycją Pana Wójta.
Państwo  Radni  opowiedzieli  się  za  ww.  propozycją  jednogłośnie  w  głosowaniu 
jawnym.
Następnie Przewodniczący Rady Gminy zapytał kto jest za propozycją zgłoszenia do 
dofinansowania z MSWiA drogi w Jarosławcu.
Państwo  Radni  opowiedzieli  się  za  ww.  propozycją  jednogłośnie  w  głosowaniu 
jawnym.
Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  o  wyjaśnienie  naniesionych 
poprawek w zmianach budżetowych z poprzedniej sesji.
Poprawki w ww. uchwale wyjaśnił Pan Sekretarz. Ponadto Pan Sekretarz poprosił 
o dopisanie do dzisiejszych zmian kwoty 1000,-zł na paliwo dla Policji.
Pan Janusz  Brzozowski  zwrócił  uwagę,  że  Rada Gminy Sitno  jest  najbiedniejsza 
w powiecie zamojskim i należałoby pomyśleć nad tą sprawą.
Na tym zakończono realizację bieżącego punktu porządku obrad.
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Ad. 8
Podjęcie Uchwał

Przy podejmowaniu uchwał brało udział 11 Radnych.
Pan Mieczysław Wrotniak odczytał kolejno projekty uchwał celem ich podjęcia:

1) Uchwała Nr XXV/148/08 Rady Gminy Sitno z dnia 29 października 2008 r. 
w  sprawie  przystąpienia  Gminy  Sitno  do  Stowarzyszenia  Lokalna  Grupa 
Działania “Ziemia Zamojska”.
Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

2) Uchwała Nr XXV/149/08 Rady Gminy Sitno z dnia 29 października 2008 r. 
w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy Sitno.
Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.    

3) Uchwała Nr XXV/150/08 Rady Gminy Sitno z dnia 29 października 2008 r. 
w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  XXIV/147/08  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia 
30 września 2008 r.  w sprawie procedury uchwalania budżetu Gminy Sitno 
oraz  rodzaju  i  szczegółowości  materiałów  informacyjnych  towarzyszących 
projektowi budżetu.
Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.     

Ad. 9
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji

Protokół Nr XXIV/2008 wyłożony był do wglądu bezpośrednio w trakcie obrad sesji.
Przewodniczący  Rady  Gminy  zapytał  czy  Państwo  Radni  zapoznali  się  z  tym 
protokołem i czy są do niego uwagi.
Państwo Radni nie wnosili uwag i przyjęli ww. protokół w głosowaniu jawnym przy 
8 głosach za, 0 przeciw i 3 głosach wstrzymujących.

Ad. 10
Zamknięcie obrad sesji

Na zakończenie obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy podziękował zaproszonym 
gościom oraz Radnym za czynny udział w obradach sesji.
Następnie Przewodniczącego Rady Gminy zamknął sesję słowami:

„Zamykam obrady dzisiejszej sesji”

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokołował:
Inspektor ds. samorządu i Rozwoju Gminy
mgr Krzysztof Seń

                                  Przewodniczący Rady Gminy
/-/ Edward Tukiendorf


